
Interpelláció Polgármester Úrhoz a Szekszárd MJV 2018. decemberi rendes közgyűlése 

napirendjéhez. 

Évértékelő 

Minden évben így karácsony táján szót kértem, hogy az ünnep sugallta szeretetről, békességről 

beszéljek. Erről most sem vagyok hajlandó lemondani, kívánok képviselőtársaimnak, a városi 

tisztségviselőknek, az hivatal dolgozóinak és Szekszárd minden polgárának békés boldog ünnepeket. 

Legyenek az ünnepek a megbékélés a szeretet napjai, az országot elárasztó gyűlölet álljon meg a 

telekhatároknál Elég volt a milliárdokért gerjesztett stop Sorosokból, legyen legalább pár napra 

STOP GYŰLÖLET 

Nem hagyhatom szó nélkül azonban az elmúlt év sikereinek beállított, de valójában kudarcait. 

Polgármester Úr csúcsra járatta a félrevezetés, a mellébeszélés, a valótlan állítások kisvonatát.  

Kezdődött a Stop Sorossal, amit a képviselőtestület egy volt hármas ügynök kezdeményezésére a 

demokratikus ellenzék ellenszavazata ellenére elfogadott. A következő közgyűlésen aztán a 

rendőrkapitányok kérdésre elmondták a tényeket, hogy semmi olyan migráncsáradatról nincs szó, 

mint amit a határozat sugallt, négy esetben intézkedtek az előző évben összesen. Nem negyven, 

négyszáz, vagy négyezer, hanem összesen 15 gyanús alak ellen indítottak eljárást! mindössze. 

Aztán átadták a polgármesteri hivatal energetikai korszerűsítését és a számok is igazolták a beruházás 

fontosságát, évi 5 azaz öt millió Ft megtakarítást a rezsiben. Polgármester Úr a Civil fórumon ezt 

nagyszerű eredménynek tűntette fel. Miután nem bírtam szó nélkül hagyni, belemondtam a 

szemébe, hogy száz év alatt megtérülő beruházás történt a ZÁÉV jóvoltából. Őn is belemondta a 

szemembe, hogy nem igaz, mert az ötszáz millióba benne volt a Kadarka utcai óvoda energetikai 

beruházása is, ami persze nem igaz, mert az csak maga 96 millió volt. A hivatal épülete első körben 

440 millió. A ZÁÉV „áldásos” tevékenysége utána a rendbetétel további 100 millió. 

A katasztrofális Felsővárosi út, járda és közvilágítás témakörben több esetben kérdeztem, 

interpelláltam. A terület megválasztott Fidesz KDNP képviselője dr Tóth Gyula még meg is rótt, hogy 

ez már unalmas, minek adnak szót nekem. Volt olyan hét, hogy a Bocskai utcában két csőtörés is volt 

a majd száz éves acél nyomócső elfáradása miatt. A járdák nemhogy babakocsival, de gyalog is 

járhatatlanok, már ahol egyáltalán van. Erre hatalmas iramba nekikezdtek a Bodri pincészet és dr 

Horváth Kálmán háza felé, valamint a régi 6 sz főútat, (ami negyven éve egy pincék felé menő 

makadámút volt) kétsávos kiváló minőségű úttá átépíteni kb. 6 kilométer hosszban, abból a 3,3 

milliárdos keretből, amit a város kapott. Ez az úthossz bőven kevesebb, mint az említett teljes 

Felsővárosi úthálózat. Polgármester Úr egyetlen egyszer sem adott kérdésemre érdemi választ. Ön 

kinek az érdekében jár el? A Felsővárosi 2500-3000 polgár, vagy egy két „kiválasztott” érdekében? 

Megreklamáltam, hogy Polgármester Úr a lakosság által kezdeményezett sok aláírással ellátott 

kérésekre még csak nem is válaszol. Két esetet írtam meg, a Tringa pincészethez vezető út melletti 

tanyatulajdonosok kérték negyvenen, hogy készüljön vízvezeték. A nyomás meg van, mert a 

hegytetőn van egy tűzcsap. Két éves ügy. A másik a Hosszúvölgyben lakó polgárok kérték, hogy mivel 

közvetlenül csatlakoznak a városi közműhöz, egy 2-300 méteres szakaszon vegyék belterületté 

ingatlanukat. Ezeket a kéréseket nemes egyszerűséggel letagadták. Miután az egyiket én adtam be 



személyesen, elég nehéz lett volna. Azóta telefonon kaptam értesítést arról, hogy nem veszik 

belterületté a Hosszúvölgy ezen kis szakaszát, ami a Béla tértől nem egész egy kilométer és közvetlen 

közmű és busz csatlakozással bír. Arról viszont tudomásom van, hogy a várostól két kilométerre lévő, 

újabban Bor utcának elnevezett hatos utat igen. Polgármester Úr! Kinek az érdekében? 

Életveszélyessé nyilvánították a fedett uszodát majd négy éve, mert egy db. facsavar kiesett a 

hőszigetelést tartó drótkötél tartói közül. Csak védősisakba engedtek az épületbe fotózni, nehogy 

„bajunk” legyen. Az épület, azóta is ott áll, rohad. A Polgármester Úr évek óta ígéri, hogy a hangzatos 

nevű Modern Városok Programba új uszoda épül a város határába, ami tekintve, hogy tanmedence is 

kellemetlen a gyerekek négy, öt kilométeres utaztatása, de a mai napig még ez sem készült el.  

Bátaszékre kénytelen elmenni az, aki fedett uszodára vágyik. A sátorbérlés a strandon annyiba került 

eddig, amiből a régi akár felújítható lett volna. Ahogy mondják, kellett a telek valakinek. Például 

abból a pénzből, amibe a Bor és a Sárköz utca és folytatása került készen lehetne az új fedett uszoda, 

ha már minden áron újat akar. Polgármester Úr! ez a családok a gyerekek éve? 

A városi képviselőtestület Fidesz KDNP-s többsége megszavazta a Paks Szekszárd táv hő vezeték 

építését. Ennek gazdaságossági számítását kértem Polgármester Úrtól, mert felelősen csak ennek 

birtokában lehetne szavazni. Nem kaptam meg. Gyanítom Polgármester Úr sem kapta meg, nem 

látta. Őrültségnek tartom magát az ötletet is. Az, hogy ez nem hulladék hő, talán már mindenki tudja. 

(Először erre hivatkozott Polgármester Úr.) Megint leírok csak két számot. A Paks 1. 15-17 forintért 

szolgáltat 1kWh áramot, ennek 75%-a a hőenergia ára. A Paks 2. a kormányzat szerint 65 Ft-ért fog. 

Szakértők (pl. Mártha Imre volt MVM vezérigazgató) jelentős költségnövekedést prognosztizálnak 

csak az orosz és a EU szabvány eltérése, és nem utolsó sorban az un „alkotmányos költségek” miatt. 

75 és 120 Ft körül bármi elképzelhető. Ha most 20 % haszonnal járna a távvezeték, akkor a Paks 2 

belépésével a táv hő ára négy, ötszörösére is emelkedhet. Kinek az érdekében lobbizik Polgármester 

Úr. A szekszárdiakéba biztos nem, mert ha ennyi pénzt szétosztana, minden szekszárdi család 

kaphatna több mint 1 millió forint rezsicsökkentést.  

A trafikügy után az Elios botrány, a város sötétbe borítása, is Szekszárdhoz köti a mutyizást. Büszke 

Ön arra, hogy Szekszárd is benne van az OLAF jelentésben és vissza kell fizetni a beruházási 

költséget? Szekszárd a mutyi fővárosa. Sajnos. 

Az öt percbe ennyi fért. Sajnos a sor ennél nagyobb, arról majd később. 

Szekszárd 2018.dec.5. 

 

Rácz Zoltán Önkormányzati képviselő 


